
Protokół Nr LXI/2023 

z obrad sesji Rady Miejskiej Sędziszów 

z dnia 30 sierpnia 2023 roku 

 

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Sędziszów Adam Mysiara. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, iż obecnych jest 13 radnych, sesja jest władna do podejmowania 

prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Ad. 3 

Na sekretarza obrad zaproponował radnego Jana Wiencka – wyraził zgodę. 

Głosowanie: 12 głosów ZA, radny J. Wiencek nie głosował. 

W tym miejscu do sesji dołączył radny Piotr Jaros. Obecnych jest 14 radnych. 

Ad. 4 

Pan Przewodniczący przedstawił wniosek Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad: 

1. Uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LX/501/2023 Rady Miejskiej w Sędziszowie z dnia 24 lipca 2023 

roku w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w 

Sędziszowie. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie. 

Pan Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji nr LIX/2023 z dnia 27.06.2023 r. oraz sesji 

nadzwyczajnej nr LX/2023 z dnia 24.07.2023 r. 
6. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza Sędziszowa w okresie międzysesyjnym. 

7. Uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Sędziszowie. 

8. Uchwała w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości 

opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 

w publicznym w publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Sędziszów 

9. Uchwała w sprawie powołania komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

kierownika  Miejsko-Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sędziszowie. 

10. Uchwała w sprawie zmian w regulaminie wynagradzania nauczycieli zatrudnionych  

w oświatowych jednostkach organizacyjnych prowadzonych przez gminę Sędziszów. 

11. Uchwała w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych. 

12. Uchwała w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji  

o kandydatach na ławników. 

13. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Piła. 

14. Uchwała w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości,  

na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

15. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Sędziszów w granicach administracyjnych miasta i gminy dla 

wybranych terenów. 

16. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Prokopa Męczennika w 

Krzcięcicach na prace konserwatorskie, restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

17. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej Św. Ap. Piotra i Pawła  

w Sędziszowie na prace konserwatorskie, restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

18. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LX/501/2023 Rady Miejskiej w Sędziszowie z dnia 24 lipca 

2023 roku w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Sędziszowie. 



19. Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sędziszów na lata 2023-2032. 

20. Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Sędziszów na 2023 rok. 

21. Wolne wnioski i dyskusja. 

22.  Zamknięcie obrad. 

 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie. 

 

Ad. 5 

Pan Przewodniczący zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu poprzedniej sesji nr LIX/2023 z dnia 

27.06.2023 r. 

Głosowanie:`14 głosów ZA, jednogłośnie. 

 

Pan Przewodniczący zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu poprzedniej sesji (sesji nadzwyczajnej) 

nr LX/2023 z dnia 24.07.2023 r. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie. 

 

Ad. 6 

Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Radny J. Jaworski: 

Dostaliśmy 6 mln dofinansowania z Ministerstwa Sportu. W budżecie wprowadzamy z odszkodowania. Jest 

już większa kwota. Czy planowane jest już rozpoczęcie odbudowy basenu? Czy czekamy na jeszcze większe 

pieniądze? 

Pan Burmistrz: 

Narazie przy takiej kwocie nie ma możliwości rozpoczynania, ponieważ byłoby to za duże ryzyko dla 

samorządu. Złożyliśmy do Polskiego Ładu, do kolejnego naboru, kolejne 3 wnioski: na 2 mln zł, na 8 mln 800 

tys. zł, na 5 mln zł. Myślę, że z dwóch tych wniosków gmina otrzyma dofinansowanie. Może uda się nawet 3 

wnioski otrzymać. I wtedy moglibyśmy na spokojnie przystąpić do odbudowy. 

Radny J. Jaworski: 

Program „Maluch”, mamy dofinansowanie 651 tys. zł. Czy my rozbudowujemy? 

Pan Burmistrz: 

Nie rozbudowujemy. Adoptujemy pomieszczenia i wyposażamy. 

Radny J. Jaworski: 

Tam są seniorzy. To jest to miejsce? 

Pan Burmistrz: 

To jest to miejsce. Klub Seniora pozostanie w tym miejscu. Tam są jeszcze 2 pomieszczenia, z których te 16 

dzieci będzie mogło korzystać. 

Pan Przewodniczący: 

Czy ten Fundusz Alimentacyjny zwiększa się czy zmniejsza się? 

Pan Burmistrz: 

Nie odpowiem w tej chwili, bo musiałbym zapytać. 

 

Brak więcej pytań do sprawozdania. 

 

Pan Przewodniczący zarządził przerwę do godz. 10:28. 

Po przerwie stawili się jak dotychczas. 

 

Ad. 7 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji 

w Sędziszowie. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.     LXI/504/2023 

 

 

Ad. 8 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 



wychowaniem przedszkolnym w publicznym w publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w 

publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Sędziszów. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.     LXI/505/2023 

 

Ad. 9 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej w celu 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko kierownika  Miejsko-Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sędziszowie. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.     LXI/506/2023 

 

Ad. 10 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w regulaminie wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w oświatowych jednostkach organizacyjnych prowadzonych przez gminę Sędziszów. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.     LXI/507/2023 

 

Ad. 11 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników do sądów powszechnych. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.     LXI/508/2023 

 

Ad.12 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego 

Policji informacji o kandydatach na ławników. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.     LXI/509/2023 

 

Ad.13 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Piła. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.     LXI/510/2023 

 

Ad.14 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.     LXI/511/2023 

 

Ad.15 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Sędziszów w granicach administracyjnych miasta i 

gminy dla wybranych terenów. 

Radny J. Wiencek: 

Chciałbym doprecyzować, jeżeli chodzi o plan zagospodarowania przestrzennego. Tutaj będą tylko 

uwzględniane te uwagi, które były do tej pory zgłaszane? Nowych nie będzie? Czy nowe można jeszcze 

zgłaszać? 

Pan Burmistrz: 

Trzeba zgłaszać. Jest to uchwała, która daje możliwość etapowego realizowania zmian w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego. Na pewno nie będziemy tego robić na terenie całej gminy tylko będziemy 

analizować co jest najbardziej pilne, potrzebne, gdzie ludzie najdłużej czekali. Będziemy etapami uchwalać 

ten plan. 

Radny J. Wiencek: 

Czyli jeżeli ktoś jeszcze ma potrzeby to jak najbardziej może taki wniosek składać? 

Pan Burmistrz: 



Jak najbardziej może takie wnioski złożyć. Nie zawsze będzie tak, że będziemy realizować najstarsze wnioski. 

Może w tych starszych wnioskach znajdzie się wniosek, gdzie będzie ten sam podkład geodezyjny itd. i będzie 

on mógł być wtedy uwzględniony. 

Brak więcej pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.     LXI/512/2023 

 

Ad.16 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Św. Prokopa Męczennika w Krzcięcicach na prace konserwatorskie, restauratorskie przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.     LXI/513/2023 

 

Ad.17 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej 

Św. Ap. Piotra i Pawła w Sędziszowie na prace konserwatorskie, restauratorskie przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków. 

Radny J. Jaworski: 

Musimy to określić, że jest to dotacja do tego do czego otrzymaliśmy dofinansowanie z Funduszu Ochrony 

Zabytków, na który był składany wniosek przez Urząd. 

Pan Burmistrz: 

To był obowiązek udzielenia dotacji w wysokości 2%. Wartość projektu to 300 tys. zł, w tym dofinansowanie 

294 tys. zł i obowiązek udzielenia tych 2% z gminy, czyli jest to 6 tys. zł. 

Brak więcej pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.     LXI/514/2023 

 

Ad.18 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LX/501/2023 Rady Miejskiej 

w Sędziszowie z dnia 24 lipca 2023 roku w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Sędziszowie. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.     LXI/515/2023 

 

Ad.19 

Pani Z-ca Skarbnika przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Sędziszów na lata 2023-2032. 

Radny J. Chmielarski: 

Jaki mamy stan zadłużenia na dzień dzisiejszy? Wszystkie kredyty, pożyczki. 

Z-ca Skarbnika M. Wachowicz: 

W przerwie przygotuję tą informację i przekażę. Deficyt budżetu zgodnie z uchwałą to jest 11 mln 939 tys. 

162 zł 41 gr. 

Brak więcej pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.     LXI/516/2023 

 

Ad.20 

Pani Z-ca Skarbnika przedstawiła projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Sędziszów na 2023 rok. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.     LXI/517/2023 

 

Ad.21 

Wolne wnioski i dyskusja. 

Pan Przewodniczący przedstawił treść pisma p. Arkadiusza Chyli dotyczącego zdarzenia, w którym 

uczestniczył radny Konrad Prusek oraz odpowiedź, która została mu udzielona. 

Wice-przewodniczący D. Juszczyk: 

Zwracam się w imieniu mieszkańców, żeby pan podjął działania odnośnie budowy siłowni przy SP nr 2 w 

Sędziszowie. 

Radny J. Chmielarski: 



Panie Chyla wspierałem pana wielokrotnie, uważałem pana decyzje za słuszne. Natomiast tutaj uważam, że 

jest to zdecydowanie przedwczesne, ponieważ nie było wyroku sądowego i dlaczego już ma zrzekać się 

mandatu. Faktycznie po wyroku rzeczywiście uznanego za winnego to wtedy taka rzecz powinna mieć miejsce. 

Teraz jest za wcześnie wybiegać przed szereg. Mieliśmy różne wyroki dotyczące pana Przewodniczącego, 

okazuje się, że nie. Dzisiaj nie będę o tym mówił. 

Panie Burmistrzu droga, o której mówiła pan w sprawozdaniu, że firma ma położyć asfalt. Jak daleko ten asfalt 

ma być? Przed odbiorem tych dróg, dzwonił do mnie p. Olszak, prosząc mnie o to, żebym skontrolował te 

drogi, sprawdził jak one wyglądają, bo mają je odbierać. Ja tymi drogami poruszam się praktycznie codziennie. 

Byłem nawet zadowolony. My dużo zainwestowaliśmy tam pieniędzy. Doprowadziliśmy te drogi do porządku. 

Ta droga, o której mówił pan Burmistrz była całkowicie zdewastowana. I firma, która ją naprawiała, nawiozła 

ziemię. Jak popadał deszcz, wjechał ciągnikiem to to się rozpływało na boki. I dalej tak jest. Nie może tak być. 

My włożyliśmy tam pieniądze, z naszego budżetu. Tam był kamień, droga utwardzona. Natomiast zrobili drogę 

w przeciwnym kierunku do farm wiatrowych. Ta droga niżej, bliżej Pawłowic w ogóle nie została ruszona. 

Kiedy firma robiła wykopy pod kabel, jeździli tą drogą niżej. Tam jeszcze więcej zainwestowaliśmy naszych 

środków, nawieźliśmy kamienia, byłą pięknie utwardzona. Zdewastowali tą drogę, wozili tam zaprawy, 

cementy. Na tej drodze nie zrobili kompletnie nic. Uważam, że przynajmniej ten kamień, który my 

wywieźliśmy, oni powinni to uzupełnić. Pan Olszak się tłumaczył, że ktoś jest na urlopie, ktoś zastępował. Ta 

ziemia powinna być zebrana i nasypany kamień. Proszę dzisiaj pojechać i zobaczyć jakie są doły. Mieszkańcy 

mi kilkukrotnie zwracali uwagę na to. 

Droga od Kucakowa w kierunku (…) miała być wywrotka lub dwie, miały te drogi być dokończone. Do dzisiaj 

nie jest to zrobione. Proszę o wykonanie tego. 

Co z wodociągiem? Pan tak odpycha to do pana prezesa. Pan Zygulski tak szybko robił projekt. Co z tym 

projektem się stało? Dlaczego to nie jest realizowane? 

Te farmy wiatrowe miały być takie piękne. Nawet ostatnio je pan tak chwalił, że były próby półgodzinne. Niby 

tydzień temu te farmy ruszyły, ale raz id 4 raz idą 3, raz idzie 1. Już mamy sygnały od mieszkańców Kucakowa, 

że nie mają telewizji. Pan Wiesiek zgłaszał mi 2 dni temu, że nie działa mu telewizja, ma ustawione na Kraków, 

że są zakłócenia. Natomiast kolejni mieszkańcy zgłaszają mi, że nie mają zasięgów w komórkach, że muszą 

go szukać po podwórkach. Być może to jest prawda. Na pewno tak jest, bo prosili o interwencję. Pan Wiesiek 

pytał się czy ma oficjalnie zgłosić to na piśmie? W Pawłowicach nie widzą zakłóceń. Starzy radni mówili, że 

zadowoleni są, że te farmy już są. Pan Burmistrz też. Ja już informowałem o tym, że Wojewoda Świętokrzyski 

orzekł, że decyzja Starosty Jędrzejowskiego jest wydana z naruszeniem prawa. Czyli te farmy nie stoją sobie 

tak, bo mają wszystkie dokumenty. Uważam, że radni nie powinni popierać czegoś takiego z naruszeniem 

prawa. Pan Burmistrz wielokrotnie mówił, że nie możemy robić inaczej, że musimy robić zgodnie z prawem. 

I tu inwestor z zewnątrz funduje nam nieprzyjemne widoki, z naruszeniem prawa. I my to popieramy. Pan 

Burmistrz się tłumaczył, że plan na przeszedł. Tylko planu zagospodarowania przestrzennego, który Rada 

uchwaliła w 2013 r. to jest daleka droga, bo mamy 10 lat. I na to są inne pozwolenia. A wszelkie decyzje 

Generalnego Dyrektora były przeciw budowie tej farmy wiatrowej. Nawet sąd użył słów, że nie wyraża zgody 

na w/w inwestycję. Ale ze względu na to, że upłynął okres 5 lat to z naruszeniem prawa inwestor wybudował 

te farmy, nie pytając naszych mieszkańców, nie mając decyzji środowiskowej, ale miał prawomocne 

pozwolenie na budowę. Zostało ono wydane z naruszeniem prawa. Tu trzeba było by się przyjrzeć. Ja mam 

farmę najbliższą chyba 1100 m. Jak się nie kręcą to jeszcze jest znośnie. Natomiast jak spojrzę w okno to ma 

3 wiatraki przed sobą. To naprawdę przeszkadza. A jak się kręcą to dzieje się coś dziwnego, nie czuje się 

człowiek swobodnie. Ci ludzie co mieszkają 300-400 m, gdzie wielokrotnie Generalny Dyrektor Ochrony 

Środowiska pisał, to to już nie jest takie fajne jak myślałem. Obecnie pracują różnie. Inwestor wchodzi z 

butami na nasz teren, a my go popieramy. Ma decyzję wydaną z naruszeniem prawa. 

Park w Pawłowicach jest w opłakanym stanie. Już prawie go doprowadziliśmy , fundusz sołecki, środki były. 

A w tym roku pan go zaniedbał. W jednej rok można go zmarnować, bo krzaki potrafią urosnąć do 2 m. Jeśli 

będzie jeszcze możliwość to prosiłbym o ruszenie tego parku, o skoszenie. Obecnie ta woda jest i nie da się 

na razie. 

Wielokrotnie słyszałam od Klubu Radnych przeciwnej strony krytykę w kierunku obecnego pana Starosty, jak 

i obecnego Zarządu, że nic nie robią. Okazuje się, że obecny Starosta wraz z Zarządem ściągnęli więcej 

środków z zewnątrz niż pan Kaczmarek przez całą swoją kadencję. 

Co z reklamacją elewacji na szkole w Dworku? Jak to wygląda? Czy zostało to uporządkowane przez wakacje? 

Otrzymaliśmy prawie 400 tys. zł Czy to jest na jedną elewację? Czy na dokończenie tych dwóch elewacji od 

strony północnej i zachodniej? Czy to wystarczy na całą tą szkołę? Okazało się, że był pan w dużym błędzie 

mówiąc, że otrzymamy milion złotych na każdą gminę. Ile złożyliśmy wniosków, na jaka kwotę? 

Dyskutowaliśmy. Odnośnie mojego zabytku pan nie chciał złożyć. Okazuje się, że przeszłyby pana wnioski i 



mój wniosek. Nie mogłem go złożyć inaczej tylko za pana pośrednictwem. A pan zrobił na złość i mówił, że 

nie przejdzie, że ma pan informacje, że będzie milion złotych. Gmina dostawała 6 mln zł. W mojej sprawie 

mnie pan skrzywdził. 

Radny W. Tabor: 

Na początku zaoferowania nam budowy tej farmy wiatrowej, obiecano nam piękne ulice, świetlice itd. Okazuje 

się, że nawet drogi nie ma kto wyremontować. Egzekwować całą mocą, żeby tak rzecz nie nastąpiła. Wiem, 

że przystępujemy do dalszego posadowienia tych wiatraków 

Jest skrzyżowanie obwodnicy z ulicą Majową, tam jest przejście dla pieszych i nie ma tam w ogóle oświetlenia. 

Proszę o oświetlenie. 

Radny S. Fira: 

Mam prośbę do radnych powiatowych. Jakby dało radę naprawić oznakowanie przy skrzyżowaniu drogi 

powiatowej Wodzisław-Przełaj i Sędziszów-Wierzbica, żeby poprawić tam te pasy. 

Radny J. Wiencek: 

Ulica Na Wzgórzu jest lub będzie za chwilę w projektowaniu. Chciałbym zaznaczyć, że te ostatnie opady 

deszczu pokazały, że tam będzie bardzo trudno odwodnić. Jeżeli projektant będzie projektował odwodnienie 

tej drogi to żeby wziąć pod uwagę także te uwagi mieszkańców, którzy mieszkają tam poniżej. Będzie to na 

pewno trudne zadanie. Byłem ostatnio z p. Olszakiem na ul. Leśnej przy pewnej posesji i tam też jest tak 

zrobione, że nie ma odpływu, jest rów, ale zalega w nim woda opadowa, bo po prostu nie ma gdzie odpłynąć. 

Były tam obiecane studnie chłonne, które jednak nie powstały. Teraz wypadałoby się naprawdę zastanowić, 

jeżeli będzie robiona ta droga na ul. Na Wzgórzu, żeby wziąć też pod uwagę tą ul. Leśną. Bardzo bym prosił, 

żeby zwrócić szczególną uwagę na projektowanie takich trudnych odcinków. 

Radny J. Strzelec: 

Mam prośbę do radnych powiatowych. Białowieża, Przełaj Czepiecki, Mstyczów – na środku jezdni są dziury, 

nie ma gdzie ich ominąć. Na Mstyczowie na wysokości remizy są zarośnięte krzakami, samochód nie widzi 

pół drogi. Proszę, żeby to zostało ujęte i wyczyszczone. Przełaj Czepiecki jest to samo. Środek jezdni, jest 

dziura. Wnioski już były składane, ale nikt nie zrobił. We Mstyczowie była tabliczka z numerami. Zginęła. Już 

to zgłaszałem. Proszę o załatwienie tych spraw. 

 

Wice-przewodnicząca A. Konieczna: 

Cieszę się, że kolejne drogi dostają dofinansowanie. Chciałam tylko przypomnieć o drodze Piołunka-Zielonki. 

Tam jest droga pod górkę, woda zalewa mieszkańców. Proszę zająć się tym tematem, bo mieszkańcy naprawdę 

bardzo narzekają. 

Radny J. Wiencek: 

Chciałem się jeszcze odnieść do tych negatywnych wniosków Klubu Radnych w stosunku do p. Starosty i 

Zarządu. Myślę, że to zaraz będzie sprawdzone, który Starosta otrzymał, załatwił więcej tych środków. 

Natomiast myślę, że nie tylko Klub Radnych mówił o tym, że nie ma dobrej współpracy i ja to podtrzymuję. 

Nie ma dobrej współpracy jeżeli chodzi o Zarząd Starostwa. Chociażby jeśli chodzi o te sprawy z odśnieżaniem 

dróg, czyszczeniem chodników po zimie. O to nam chodziło. Natomiast pozyskiwanie pieniędzy to chwała, 

że uzyskali więcej to będzie więcej robionych tych prac. 

Dyrektor OSiR K. Chmaruk: 

Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, chciałbym powtórzyć moją prośbę złożoną tutaj dwukrotnie odnośnie 

umieszczenia tych tablic o ograniczeniu tonażu czyli zwolnienie z ograniczenia tonażu, jeżeli przyjeżdża 

zaopatrzenie do mieszkańców ul. Zielonej. 

W imieniu mieszkańców ul. Zielonej zgłosić do Zakładu Energetycznego taki problem, że wystarczy zacznie 

padać deszcz to światło na ul. Zielonej jest już wyłączane. Ono jest wyłączane i włączane.  I trwa to dłuższy 

czas. Urządzenia są teraz elektroniczne i wszystko się psuje. Niech oni coś z tym zrobią, bo to jest nagminne, 

a nie jednorazowy przypadek. 

 

Pani R. Pacholec: 

Dopowiem tylko do Pana Chmielarskiego że Pan Kaczmarek dostawał mniej pieniędzy tylko dlatego że nie 

był w PISie. Dziękuję. 

 

Pan Burmistrz: 

- radny Dariusz Juszczyk – odnośnie siłowni jesteśmy w kontakcie z panią Dyrektor, bo to jest jakby jej teren. 

Nie potrafię tak na szybko odpowiedzieć czy już ma pozwolenie. To musi być opracowany projekt 

zgłoszeniowy do Starostwa. Miała to zrobić. Ze strony samorządu na pewno byśmy wsparli finansowo. Miała 



również zgłosić się do sponsorów. To miałaby być wspólna siłownia zewnętrzna, miałaby służyć 2 szkołom 

SP2 i ZSO. Proszę o cierpliwość. Temat na pewno zostanie zrealizowany. 

- radny Jarosław Chmielarski – Wydział Inwestycji był komisyjnie z tą firmą na drogach. W miejscach, które 

były zniszczone, tutaj mówię o tej drodze asfaltowej – będzie uzupełnione asfaltem. Na pewno przy 

skrzyżowaniu. Będzie to wykonywała ta firma, która u nas wygrała przetarg. 

Radny J. Chmielarski: 

Na kilometrze drogi wysypali ziemię. Na tej drodze co my wysypaliśmy kamień. Nie ma tam możliwości 

przejazdu, bo się tonie. 

Pan Burmistrz: 

Ale to są te drogi prostopadłe w kierunku krzyża i dalej. To jest droga gminna. To to jest osobny temat. 

Radny J. Chmielarski: 

To jest cały kilometr drogi, na którą wysypano ziemię. Mieliśmy tą drogę ładnie utwardzoną. Potem w 

kierunku Podgaja jest kolejna droga, równoległa do tej co zrobili wiatrakowcy, jeździli 3 miesiące, nie kiwnęli 

tam palcem. A nasz ZUK wysypał tam 7 zestawów kamienia. A obecnie mamy tam ziemię wysypaną. 

Pan Burmistrz: 

To jest do rozpatrzenia. Muszę to skonsultować z Wydziałem Inwestycji. Jeśli będzie konieczność to w jakiś 

sposób dojdziemy do porozumienia z firmą, żeby to dokończyli. Byliśmy, ale o tym nie rozmawialiśmy. Ja 

mówiłem o uzupełnieniu ubytków na drodze asfaltowej pod górę, w kierunku Łowini, w prawo. 

Radny J. Chmielarski: 

Tam mieszkańcy skarżyli się i dlatego jeździli w tą stronę. A wcześniej tą drogą w górę. 

Pan Przewodniczący: 

Panie Chmielarski nie udzieliłem panu głosu. 

Radny J. Chmielarski: 

To są nasze pieniądze. My tam daliśmy masę pieniędzy. A pan teraz głosu nie udziela? Nasz UK pracował, my 

daliśmy pieniądze z budżetu. Pan popiera ich robotę? Niech pan przyjedzie to ja panu pokażę jak to wygląda. 

Pan Burmistrz: 

Panie Chmielarski tutaj nie ma co się gorączkować. Wszystko jest do rozwiązania, do sprawdzenia. 

Przyjmujemy zgłoszenie, będziemy rozwiązywać temat. 

- od Kucakowa w kierunku (…), tam miało już być robione. Przypominałem dyrektorowi. Trzeba zrobić i 

jedną i drugą. 

- wodociąg do pani (…) - ma na razie wodę ze studni. Tam jest ponad 400 m. Myślę, że otrzymamy jakieś 

pieniądze na gospodarkę wodno-kanalizacyjną. I wtedy wykonamy jako normalne zadanie. Nie chciałbym 

tego robić na skróty. Należy zrobić to tak jak jest projekt techniczny. Tam jest kilka działek budowlanych. 

- prosiłbym, żeby mieszkańcy Kucakowa wystąpili oficjalnie na piśmie, niech opiszą sprawę. My prześlemy 

dalej do firmy i przeprowadzą badania. Z mojej wiedzy wiatraki nigdzie telewizji nie zakłócają. Zobaczymy 

co się tutaj dzieje. 

- odnośnie podważenia decyzji Starosty – my jako gmina wykonaliśmy to co do nas należało. Wszystko 

zgodnie z przepisami. Firma, gdyby nie miała prawnych możliwości budowania to by tego nie wykonała. Ja 

tylko żałuję, że straciliśmy niepotrzebnie 8 lat. Panie Chmielarski my to co było w naszej kompetencji, 

weryfikowania, sprawdzenia – wszystko wykonaliśmy jako gmina. I dla nas ta inwestycja jest wykonana w 

100 % zgodnie z prawem. Co się dzieje poza nami to już nie jest nasz temat. Ciągle wracamy, znowu 

budowanie popularności, że się wiatraki nie podobają. Przez moment podobały się panu, jak pan z tego 

korzystał. Teraz znowu się panu nie podobają. Myślę, że już na ten temat się wypowiedziałem dostatecznie. 

Uważam, że my jako gmina nie mamy sobie nic do zarzucenia. Wykonaliśmy tyle konsultacji. Byłą możliwość 

to firma budowała. Są kolejne tereny: Zielonki, Grązów – oczywiście na podstawie nowej ustawy. Tak jest 

przyszłość na całym świecie. Tylko u nas ciągle znajduje się ktoś komu coś przeszkadza. I dlatego 

spowalniamy z tym wszystkim. 

- park w Pawłowicach – nie zostawimy go bez opieki. To jest piękny teren. To co będzie możliwe to będziemy 

dalej wykonywać. 

- krytyka Starosty i Zarządu – ja nigdy się nie odnosiłem ile pieniędzy pościągali. Ja odnosiłem się do 

współpracy naszej gminy Sędziszów z aktualnym Zarządem i Starostą, której praktycznie kompletnie nie ma. 

Nie ma żadnych ustaleń, a jeżeli nawet coś uzgodnimy to i tak nie jest to wykonywane. Proszę, żeby w naszym 

samorządzie nie uprawiać polityki, ale jeżeli ktoś nie pracuje, nie ma inwencji to trzeba głośno powiedzieć, bo 

od tego jesteśmy. Każdy z nas może zbierać krytykę, ale słuszną. A tu są kardynalne zaniedbania. 

- reklamacja elewacji na szkole w Pawłowicach – ja w tej chwili nie potrafię odpowiedzieć. Przyjrzymy się 

temu czy wykonawca się odzywał czy nie. Musimy tego dopilnować. My składaliśmy wnioski na obie strony 

szkoły. Przecież strona frontowa, główna, która była bardziej skomplikowana i strona wschodnia – tam było 



niecałe 280 tys. zł. To mam nadzieję, że te 400 tys. zł spokojnie wystarczy na te dwie pozostałe ściany. Tam 

jest jeszcze dach do zrobienia, ale nie było szansy dostania środków. 

- nie byłem w błędzie odnośnie tego, że każda gmina mogła dostać milion złotych. Te gminy naszej wielkości, 

które poskładały na większe to nie dostały nic. U nas się wahało cy dostaniemy dofinansowanie na 3 czy na 4 

wnioski. To jest kompletna nieprawda. Pana ktoś w błąd wprowadził. Prosiłem Radę, żebyśmy nie ryzykowali 

kosztem publicznego zabytku, takim jak kościół czy mozaika, żebyśmy nie preferowali prywatnego zabytku. 

My byśmy na tym stracili. A my jesteśmy od dbania o dobro wspólne, publiczne. 

- radny Wiktor Tabor – myślę, że te 5 wiatraków  dużo nam wniesie. I o tyle więcej będziemy mogli 

przeznaczyć na te drogi itd. 

Radny W. Tabor: 

Nie jestem przeciwny wiatrakom. Tylko wyegzekwować od nich do maksimum to c będzie możliwe. 

Pan Burmistrz: 

To co będzie możliwe. Ta budowa wiatraków spowodowała, że kilka dróg wśród dróg polnych mamy pięknie 

utwardzonych. Wcześniej tego nie było. Ci co mają działki mogą sobie po tych drogach dojeżdżać. 

Pan Przewodniczący: 

Panie Chmielarski do pana się mówi, a pan nie potrafi przeczytać paragrafu 25 Statutu. 

Pan Burmistrz: 

Do ilu działek można obecnie dojechać od drogi powiatowej. 

- radny Wiktor Tabor – skrzyżowanie obwodnicy z ul. Majową, oświetlenie. Musimy to rozpoznać, bo nie 

wiem czy już w którymś projekcie nie zostało to zgłoszone. 

- radny Stanisław Fira – zapisujemy poprawienie oznakowania. 

- radny Jan Wiencek – myśleliśmy już o tym wewnętrznie i tam na końcu oprócz wprowadzenia wody na ul. 

Leśną trzeba będzie zadbać o jedną lub dwie studnie chłonne. 

- radny Jan Strzelec – rozmawiałem z panem dyrektorem Kossakowskim. Z tego co mówił to mają remonter, 

on jeździ. Te tereny jak Białowieża, Mstyczów, Przełaj Czepiecki jest trudno te dziury ominąć. Obiecywał, że 

będzie to zrobione. Radni powiatowi też może się później odniosą. 

- radny Andrzej Stępień – wykosić zarośla przy skrzyżowaniu Zielonki-Sielec przy drodze powiatowej, 

wystąpimy o to. 

- radna Aneta Konieczna – Piołunka-Zielonki, tam ma być ta droga ma być robiona. Tam ma być robione przez 

Powiat większy kawałek tej drogi. Tak jest planowane. 

- dyrektor OSiR K. Chmaruk – nie wiem dlaczego tego oznakowania nie ma do tej pory. Poproszę, żeby 

wydział przyśpieszył. 

- wystąpimy do PGE z tą informacją, że przy małych opadach deszcze, przy małych podmuchach wiatru jest 

brak dostępu do prądu. 

Pan Arkadiusz Chyla: 

Chciałbym poruszyć kilka spraw. Pan Chmielarski wywołał jeden temat, więc krótko się tylko odniosę do 2 

kwestii. Odnośnie tych pieniędzy, które rzekomo pan Starosta teraz zgromadził, a poprzedni Starosta nie. Fakty 

wyglądają inaczej. Za kadencji Starosty Kaczmarka jest to kwota około 400 mln zł przez 4 kadencje. Na same 

drogi powiatowe, które uległy zniszczeniu w wyniku klęsk żywiołowych, kiedy byłem naczelnikiem tego 

wydziału to ściągnęliśmy prawie 20 mln zł. Z czego 2 drogi na terenie gminy Sędziszów zostały zrobione. 

Ulica Wodzisławska i Klimontów-Skorupków – zostały wykonane. Na tą chwilę do Powiatu wpłynęło 3 mln 

zł, papierowych promes jest na kwotę 20 mln zł. Poczekamy jak to zostanie zrealizowane. 

W kwestii pana radnego Konrada Pruska, ja nie oceniam go, jego dokonań itd. Natomiast chodzi o pewne 

standardy i uważam, że jest to nieakceptowalne. Ja też przez wiele lat różnych programów prewencyjnych 

robiłem w tym zakresie i uważam, że nie powinnyśmy pewnych rzeczy tutaj teraz  promować czy nawet 

walczyć. Chodziło tutaj o honorowe zrezygnowanie, do końca kadencji zostało kilka miesięcy i nic by się nie 

stało. A wyglądałoby to przynajmniej z twarzą. To jest jego decyzja. Każdy ma prawo robić jak uważa. 

Panie Burmistrzu Regulamin Organizacyjny OSiR-u, nie wiem czy tu się wkradł błąd czy coś zostało 

pominięte. Zarządzeniem z dnia 1 stycznia 2023 r. pan Burmistrz zmienił ten Regulamin. W wyniku tych 

zmian, utworzono nowe stanowisko: kierownik ds technicznych. Został ogłoszony też konkurs. Tylko tu mi 

coś nie pasuje. Zarządzenie jest z 1 sierpnia, a konkurs został ogłoszony 24 lipca. Nie wiem czy tutaj coś się 

nie minęło. Może jestem w błędzie. Warto by było to wyprostować, zweryfikować. 

Teraz jest już za późno. Ale może w następnej kadencji można by było zorganizować taką wycieczkę do 

Miechowa na plac zabaw i zobaczyć jak wygląda plac zabaw z prawdziwego zdarzenia. Oczywiście pan 

Burmistrz i Rada tutaj robią wszystko, żeby wzmocnić nasze place zabaw. Niemniej jednak wydaje mi się, że  

brakuje tutaj jakiegoś centralnego placu zabaw, który by chociaż podobnie wyglądał jak ten w Miechowie. Ja 



wiem, że to są ogromne środki, ale zachęcam radnych, żeby zobaczyli jak wygląda plac zabaw z prawdziwego 

zdarzenia. 

Nie ma pani dyrektor SCK. Panie Burmistrzu jak są organizowane jakieś wystawy i one trwają od poniedziałku 

do piątku od 9 do 17. Takie były dwie w wakacje. Może niech będą czynne też w sobotę i w niedzielę, bo 

ludzie pracują. Ciężko jest być uczestnikiem takiej wystawy. 

Ostatnią kwestią jest inicjatywa wielu osób. Sędziszów nie rozwinął by się, gdyby nie kolej. Dzięki kolei 

powstało Sefako i wiele innych zakładów. Z tej kolei zostało niewiele. Wiemy jak wygląda parowozownia, 

tam jest skomplikowana sytuacja z tą sortownią, ale został nam parowóz. Wiem, że gmina bardzo czynnie 

próbowała tu pozyskać środki na ten parowóz, na potrzeby mieszkańców, społeczności. Kolej jakby ciężko 

zwraca na to uwagę, średnio ich to interesuje, ale myślę, że można by wrócić spowrotem do tej inicjatywy. 

Tutaj chodzi jeszcze o ten grunt, to jest bardziej skomplikowane. Ale może by przekazać go gminie, bo gmina 

by miała wtedy w 100% możliwość odrestaurowania i ożywienia tego miejsca. Jest to wizytówka Sędziszowa. 

Wydaje się, że jest ku temu bardzo dobra okazja. Społeczeństwo musi się aktywnie włączyć. Można by 

zorganizować w przyszłym roku urodziny tego parowozu, bo 29 lipca 1954 r. ten parowóz został oddany do 

użytku w Sędziszowie. I w przyszłym roku obchodzi 70 urodziny. Być może przy okazji tego można by zrobić 

bardzo fajną imprezę łącznie z tortem urodzinowym. Warto to promować. Radna Ewa Kubas-Samociuk, radny 

Marek Mentel zadeklarowali pomoc. Uważam, że jesteśmy w stanie to zrobić. 

Na końcu chciałem podziękować za mozaikę, o którą walczyliśmy. 

Radna Powiatu E. Kubas-Samociuk: 

Chciałbym odnieść się do zagadnień dotyczących powiatu. Poprawa oznakowania na terenie gminy zostanie 

przekazana. Odnośnie słów pana Chmielarskiego dotyczących pozyskania pieniędzy przez obecnego Starostę, 

a jego poprzednika. Ja tego nie liczyłam, żeby odpowiedzieć czy ma pan rację czy nie. Ale dokumentację 

pewną posiadam i w niedługim czasie pochylę się nad nią, chociażby z własnej ciekawości. My jako 

mieszkańcy tego nie odczuwamy. Środki pozyskiwane są różne. Ja niejednokrotnie mówiłam, że mam uwagi, 

że jestem tam troszkę niepokorna w tym zakresie i upominam się, że Zarząd naszego powiatu i finanse naszego 

powiatu mają na to, żeby więcej inwestycji, więcej możliwości można było ze strony  zarządzających organu 

wykonawczego powiatu jędrzejowskiego wykonać. I uważam, ze tu wiele rzeczy zostało przespanych. 

Na jednej z ostatniej sesji zgłaszaliście państwo szereg wniosków dotyczących drogownictwa. Łącznie było 

ich 16. Przekazałam je panu Markowi, jako przewodniczącemu Rady Powiatu. One zostały przekierowane do 

odpowiednich służb. To była sesja czerwcowa. Otrzymałam tylko 3 odpowiedzi, podpisane przez panią 

wicestarostę Marię Barańską. Dotyczyły one zagadnień: lustra w Krzcięcicach. Przyjechała komisja i to zostało 

wykonane. Zgłaszałam sprawę oznakowania krzyżówki w Gniewięcinie-Krężoły. Otrzymałam tutaj również 

pozytywną odpowiedź, że była komisja i będzie zmiana oznakowania. Trzecia odpowiedź dotyczyła 

Swaryszowa. Chodzi o przejście dla pieszych i to zostało załatwione negatywnie, bo komisja nie widzi 

zasadności tego wniosku. Na pozostałe wnioski nie mam odpowiedzi do dnia dzisiejszego. Wszystkie te 

wnioski, które państwo dzisiaj podali zostały już przedstawione. 

Rozmawiałam z panem Kossakowskim, remonter będzie w przyszłym tygodniu na terenie gminy Sędziszów. 

Upłynęło 2 miesiące i jak się okazuje niewiele z tych państwa wniosków zostało wykonane. 

Kolejną kwestią, którą chciałam poruszyć jest zjazd ze ślimaka. Wiecie państwo jak on wygląda. Jest to 

zagadnienie o które się upominam na sesjach co kwartał. Ten ślimak miał już być zrobiony jak byłą poszerzana 

ulica Klimontowska. Nie wyszło. Dołożono 100 tys. zł do puli środków do chodników, żeby wykonać zjazd 

ze ślimaka. Gdzieś umknął, nie ma. Nie wiem kiedy teraz będzie kolejny termin. Sprawa jest przeze poruszana. 

I tak patrzę na pracę Zarządu, na to co na terenie naszej gminy jest wykonywane. Nie sztuką jest 200-300 m 

chodnika, jak jeszcze pan Burmistrz dołoży połowę. Są piękne zdjęcia w gazecie itd. Ale my jako mieszkańcy 

tego nie odczuwamy. Mniej środków, więcej środków. Jeżeli za Starostę Kaczmarka na terenie naszej gminy 

wykonywało się 4 km, 3 km, przy dobrych układach 7 km asfaltu. To my za cały ubiegły rok w powiecie 

mieliśmy 1 km 300 m. To o czym my mówimy? Jak mówimy o Zarządzie jako gospodarzu? Jak ja jako radna 

mogę mówić, że popieram działania Starosty, jak widzę co się dzieje w terenie. Finanse powiatu są w dobrym 

stanie. Budżety przez ostatnie lata były robione bez grama kredytu, bez niczego. Ten 2023 r. jest deficytowy. 

Przy budżecie deficytowym nawet jak są kredyty, można brać dodatkowe środki. Można popatrzeć na stan 

dróg i pozyskać środki dając swój wkład własny. Pan Burmistrz przypominał o komunikacji, o przewozach 

pasażerskich, żeby powiat wystąpił z wnioskiem. Zrobiono wszystko, żeby mi udowodnić, że się mylę, bo to 

przyniesie więcej szkody niż pożytku. 

Dyrektor OSiR K. Chmaruk: 

Chciałbym się odnieść do wypowiedzi pana Arka. Wyszło nowe rozporządzenie dotyczące wynagradzania  i 

kategorii zaszeregowania stanowisk pracowników samorządowych. Na podstawie tego rozporządzenia został 

zmieniony regulamin wynagradzania, gdzie zostały uwzględnione nowe stanowiska, w którym rozporządzeniu  



nie było. Było stanowisko szef ratowników i pracowników zaplecza sportowego, którego nie było w nowym 

rozporządzeniu. Po uzgodnieniu z panem Burmistrzem przyjąłem swoim zarządzeniem nowy regulamin 

wynagradzania i kategorie zaszeregowania. Na podstawie tego regulaminu wynagradzania został ogłoszony 

nabór na to nowe stanowisko. Po upłynięciu terminu wpłynęła jedna oferta, złożona przez pracownika, który 

pracował na stanowisku szefa ratowników i pracowników zaplecza sportowego. Konkurs zgodnie z prawem 

został rozstrzygnięty. Następnie wystąpiliśmy do archiwum narodowego, bo również u nich mieliśmy mieć 

zaakceptowany dokument, bo zmieniły się oznaczenia. Konsekwencją tego było uaktualnienie regulaminu 

organizacyjnego OSiR-u. 

Radny Powiatu M. Mentel: 

Odniosę się do kilku spraw. Pan radny Fira mówił o skrzyżowaniu w Klimontowie. To skrzyżowanie jest 

niebezpieczne i ja już rozmawiałem z dyrektorem co można by tam zrobić. Moja propozycja była taka, żeby 

od strony Gniewięcina zrobić znak „STOP” z oświetleniem fotowoltaiką, żeby rzucał się w oczy. Będziemy 

się starali poprawić bezpieczeństwo na tym skrzyżowaniu. 

Radny Jan Strzelec – czy te dziury były zgłaszane do mnie? Jakoś nie słyszałem. A monitowałeś mostek przy 

drodze powiatowej. Osobiście przyjechałem i mostek naprawiłem. Natomiast o dziurach dzisiaj słyszę 

pierwszy raz. Dajmy 2 tygodnie na to, żeby to było zrobione. 

Droga Zielonki-Piołunka -  problem z tą drogą jest od samego początku. Jest to droga, która jest wytyczona, 

ma 6m szerokości i ona będzie sukcesywnie robiona. Ale ustalono, że zaczynamy ją budować od Zielonek. W 

tym roku ma być jeszcze 300 m zrobione. Mam nadzieję, że w przeciągu kilku lat ta droga będzie zrobiona. 

Nie będę oceniał współpracy Zarządu Powiatu z Burmistrzem i gminą Sędziszów, ponieważ nie jestem 

członkiem Zarządu i nie mnie to oceniać ile pozyskał były i obecny Starosta. Kadencja zbliża się ku końcowi, 

więc z pewnością zostaną policzone pieniądze jakie zostały w ciągu kadencji pozyskane ze środków 

zewnętrznych. Nie porównujmy jednej kadencji do czterech kadencji. 

Odnośnie wystąpienia pana Arkadiusza Chyli – tak popieram ten projekt, bo ten parowóz, który tu stoi jest 

symbolem Sędziszowa. Sędziszów został zbudowany przez tory i przy torach. Jeśli tylko będę mógł pomóc to 

będę współpracował z przedstawicielami gminy, miasta, aby ten parowóz pozyskać. 

Pan P. Adamski: 

Jesteśmy przy dożynkach. Dwie rzeczy zwróciły moją uwagę. Uczestniczyłem w organizowaniu dożynek. 

Zrobiłem praktycznie wiele. Pomagałem w ubieraniu sceny. Taką łopatą pracowałem. Mam dla pana 

Burmistrza prezent, nową łopatę, żeby służyła dalej. Zaraz pokażę zdjęcia jaką łopatą pracowałem. 

Panie Przewodniczący deklarując się swoją osobą na funkcję, którą objąłem, starałem się wywiązać do końca. 

Natomiast stać pana na wiele lepsze ustrojenie mostku, jak się pan deklarował. Mieszkańcy wypowiedzieli się 

na ten temat co myślą. 

Wracając do majowej sesji. Były przeze mnie poruszane następujące tematy: zapchany przepust koło starego 

młyna. Pan Przewodniczący twierdził, że bobry naniosły kamień. Przy ul. Sportowej zgłaszałem, ze właśnie 

przez zatkany przepust posesja Sportowa 1 jest podtapiana. Pan Burmistrz deklarował się, że ten temat 

sprawdzi. 

Uważam, że te korzenie na ul. Rajskiej i ul. Klonowej są na tyle suche, że można je usunąć. 

Modernizacja Rynku, panie Burmistrzu, mam tutaj pisma. Pismo z 5 maja 2021 r. odnośnie monitoringu, pan 

odpisuje, że do końca 2022 r. będzie monitoring założony. W piśmie z dnia 22.04.2023 r. wystąpiłem z prośbą 

odnośnie asfaltowania dróg gminnych ul. Piaskowej, Bąkowskiej oraz Partyzantów. Pan Burmistrz odpisał mi, 

że moje sprawy będą wzięte pod uwagę. Chodzi mi w szczególności o kawałek drogi do posesji Bąkowskiej 

17. 

Rozpoczęła się budowa chodnika na ul. Jędrzejowskiej, gdzie wychodzą komplikacje, problemy od strony 

mieszkańców i chciałbym, żebyśmy ten temat wspólnie rozwiązali. Wczoraj miałem spotkanie z 

mieszkańcami, razem z ZDP mamy zarysy problemów, które próbujemy rozwiązać. Chciałbym, ze pan 

Burmistrz był też do tego przychylmy. 

Z-ca Skarbnika M. Wachowicz: 

Chciałabym udzielić odpowiedzi na pytanie wcześniej mi zadane. Zadłużenie gminy na dzień dzisiejszy 

wynosi 27 mln 095 tys. 400 zł. Wynika to z wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. Harmonogram spłat 

tych pożyczek o kredytów jest zaplanowany zgodnie z WPF do 2030 r. Rada Miejska uchwałami udzieliła 

pożyczek dla SPEC-a i ZUK-u. To już w ramach tego zadłużenia. 

Radny J. Chmielarski: 

Mam zgłoszenie mieszkańców w kierunku Kucakowa, tam jest znak kierunkowy, trzeba by go zabetonować, 

bo pokazuje on różne kierunki. 

Skoro już tak mówicie na ten Zarząd Powiatu to myślę, że jak będzie 4 kadencje to będziemy mieć wszystko 

rewelacyjnie. 



Po wyborach na radnych, chyba nawet jeszcze podczas kampanii otrzymaliśmy wcześniej WPF, że podczas 

tej kadencji miało być z 32 mln zł na 15 mln zł. I tak teraz trochę spadło, ale niezgodnie z tym co było 

planowane. A do 2030 r. ma być zero. 

Radny J. Jaworski: 

Co do tego zadłużenia, które pan Chmielarski tutaj przedstawia, że miało zejść do 15 mln zł. Jeżeli byśmy 

wzięli te inwestycje, które były wykonane przez nas, przez powiat, te kwoty różnią się. Budżet gminy 4-5 lat 

temu był 60 czy 50 mln zł. Teraz jest 90 mln zł. Wydatki też są dużo wyższe z uwagi na inflację, ze względu 

na słabszy pieniądz. Kwoty nie oddają tego co jest zrobione. 

Pan Burmistrz: 

- Pan Arkadiusz Chyla – odnośnie regulaminu wytłumaczył już dyrektor OSiR-u. Nie ma zwiększenia 

zatrudnienia. Musiała zmienić się nazwa stanowiska. Pracuje na nim ta sama osoba. 

- znam Miechów, byłem w piękny parku, restauracja tego parku kosztowała około 23 mln zł. Tam na ten plac 

zabaw przyjeżdżają wycieczki z połowy Polski. My na dzisiaj nie mamy ani miejsca ani pieniędzy, że skusić 

się na kolejny centralny plac zabaw. Uważam, że obecnie mamy naprawdę dużo placów zabaw, siłowni na 

terenie gminy. 

- pod ostatnim punktem podpisuję się w całości. Sędziszów to miasto kolejarskie. Parowóz jest gminy, my go 

przejęliśmy po wielkich bojach. Parowóz jest nasz, nikt go nam nie zabierze. Kosztowało nas to ponad 20 tys. 

zł. Ile pracy, ile dodatkowych materiałów zostało zużyte. Musimy się tym zająć, bo to jest nasza wizytówka. 

Musimy w planach budżetu przygotować, żeby do 29 lipca ten parowóz odnowić. Powielimy wystąpienia o 

przekazanie nam tej małej działeczki. Kolej powinna to nieodpłatnie przekazać na gminę. Wielokrotni o nią 

występowaliśmy. Działajmy wspólnie w tym kierunku. 

Nie chciałbym, żeby dalej tak wyglądała ta współpraca z Zarządem Powiatu. Z naszej strony jest otwartość na 

wszystko, na współfinansowanie przy drogach, przy chodnikach. Zadeklarowaliśmy, że do 20% będziemy 

dokładać. To było wspólne ustalenie z radnymi. Jeśli chodzi o budowaną oczyszczalnię ścieków, ten projekt 

wyniósł prawie 20 mln zł, żeby otrzymać 16 mln zł dofinansowania my jako gmina w 2016 czy 2017 r. 

musieliśmy złożyć kompletną dokumentację. Było małe uchybienie w ten procedurze. Pan Starosta wystąpił 

do Wojewody od cofnięcie pozwolenia na budowę. Przecież to by nam spowodowało cofnięcie 16 mln zł 

dofinansowania. Tak współpracuje samorząd z samorządem? Ja za taką współpracę dziękuję. Całe szczęście, 

ze służby Wojewody pomogły nam z tej opresji wyjść. To nie było żadne rażące naruszenie. Ta oczyszczalnia 

służy 2 gminom. Powiat powinien pełnić rolę służebną względem gmin. Każdy mieszkaniec danej gminy jest 

mieszkańcem powiatu. Powinny być spotkania, tłumaczenia jakie mamy budżet itd. Kiedy coś takie było? Jest 

spotkanie raz na kilka lat, wychodzimy wzburzeni i na tym to wszystko polega. Wszystko jest negatywnie. My 

jako gmina siadamy z radnymi powiatowymi i rozmawiamy, dyskutujemy i jakoś ta współpraca jest. 

- pan Paweł Adamski – dożynki były piękne. Ta woda przy przepuście powoli odcieka. Sprawdzaliśmy to na 

miejscu. Szykujemy projekt do tego by stworzyć tam zbiornik retencyjny. Gdyby się udało teraz pozyskać 

pieniądze na basen to następne wnioski będą na zbiornik retencyjny i drogi. 

- ul. Rajska i Klonowa zostały wykoszone. Te korzenie niech się utylizują. 

- monitoring w Rynku jest wykonany. On obejmuje te elementy, które są niezbędne. 

- odnośnie wyasfaltowania to ja nie wiem czy to jest nasza droga, czy to nie jest droga prywatna. 

Pan P. Adamski: 

Tam jest 30 m naszej drogi gminnej. 

 

Pan Burmistrz: 

W tym roku nie damy rady. Przetargi już są pozamykane. 

- chodnik na ul. Jędrzejowskiej – znany temat. Mamy zrobić wewnętrzne spotkanie przy tym chodniku. 

Dobrze, że ludzie zgłaszają. Mam nadzieję, że z powiatem dojdziemy do jakichś uzgodnień. 

- radny Jarosław Chmielarski – znak w stronę Kucakowa. Proszę ZUK o jak najszybsze zabetonowanie tego 

znaku. 

- miało zostać 15 mln zadłużenia – nasz samorząd wspólnie jako Rada jak i Burmistrz, Urząd ma to do siebie, 

że może mniej zajmujemy się promocją tylko z dnia na dzień każdy urzędnik, mój pracownik ciężko pracuje, 

żeby znajdować nowe możliwości składania wniosków itd. Gdybyśmy powiedzieli, że redukujemy deficyt i 

nic nie robimy, to to by było najprostsze działanie. Spada drastycznie nam zadłużenie, nie bierzemy żadnych 

kredytów. Ale co by ludzie powiedzieli, ile czekali na kolejne drogi, na miejsca w żłobku, przedszkolach, 

szkołach itd. Uważam, że jeżeli jest bezpieczne zadłużenie czyli wszystkie wskaźniki świecą na zielono to 

spokojnie powinniśmy wyprzedzać ludziom ten czas na który czekają na składanie wniosków itd. 

Rzeczywiście ten rok jest pierwszy w historii chyba w 90% samorządów, że ten deficyt jest ujemny. Zawsze 

było 5-6 mln nadwyżki operacyjnej. Mam nadzieję, że rząd nie pozwoli, nie dopuści do tego, żeby samorządy 



nie miały płynności finansowej. Jest już na wykazie, że otrzymamy 3 mln zł na wydatki bieżące. Ale to zostanie 

jedynie na uzupełnienie, na dochody bieżące. 

Pan Przewodniczący: 

Padało wiele tutaj słów od pana Przewodniczącego rady Powiatu. Osobiście byliśmy na tym terenie, żeby tam 

coś wysypać, żeby nie było dziur. Miało to być zrobione 2 lata temu. Nie ma. Pan Starosta na wigilii w Rynku 

wyraźnie powiedział, że nie tylko obiecują, ale również wykonują. To jest nagrane. Prosiłem tylko o to nasze 

tzw. „gardło” w Rynku, pan Starosta obiecał, że to będzie zrobione w niedługim czasie. 

Odnośnie pana Przewodniczącego Zarządu Rynek nie będę się wypowiadał. Mnie pan może ubliżać, ale nie 

ludziom, którzy to wykonywali. 

Odnośnie pana Chmielarskiego, w dniu 26 września 2019 r. w Jędrzejowie w sprawie zażalenia Jarosława 

Chmielarskiego, Piotra Jarosa i Rafała Dębickiego na postanowienie Prokuratury było złożone pismo. Ostatnie 

pana wystąpienie było w styczniu lub w lutym pod moim adresem. Teraz dobrze b y było, żeby pan wziął sobie 

te papiery. Ile razy miał pan tłumaczone na sesjach, na tej sali, przez panią mecenas, przez drugą panią mecenas 

i jakoś tak nie dociera do pana. Dotarło tylko jedno, z czego się bardzo cieszę, pani Wójcik dotarło. Czasami 

wystarczy powiedzieć tylko jedno słowo, może niegrzeczne, ale tak skuteczne, że wszystko zakończyło się 

pięknie. 

Radna B. Wójcik: 

Panie Przewodniczący mamy obrady Rady, a pan ciągle jakąś prywatę uprawia. 

Pan Przewodniczący: 

I chciałem za to słowo przeprosić, bo poskutkowało. 

Radny J. Chmielarski: 

Na jaką kwotę tam było? 

Pan Przewodniczący: 

Zapraszam tych co chcieliby zobaczyć to u mnie, jak to pan Chmielarski, pan Jaros i pan Dębicki pisali, że ja 

jestem winien. 

Radny J. Chmielarski: 

Proszę powiedzieć na jaką kwotę. 

Pan Przewodniczący: 

3,5 roku mówił pan bzdury. 

Radny J. Chmielarski: 

Proszę nie wprowadzać ludzi w błąd.   

Pan Przewodniczący: 

A ja nie będę więcej z panem dyskutował. 

Radny J. Wiencek: 

Szanowni państwo, bardzo proszę o spokój. Na koniec robimy tu trochę chałtury. Panie Przewodniczący 

uważam, że należy zakończyć sesję i zaprosić wszystkie dzieci na jutro na piękną zabawę oraz mieszkańców 

naszej gminy na badania. 

Ad.22 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pan Przewodniczący zamknął obrady LXI sesji Rady Miejskiej Sędziszów. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała    Sekretarz                Przewodniczący 


